
Skolebestyrelsen – Herfølge Skole    

 
Dato: Tirsdag den 16. juni 2020 

Sted: Herfølge Skole 

Tidspunkt: Kl. 17.30 – 19.00   herefter sommerferieafslutning med lidt mad og hygge 

 

                 

Tilstede:  

Afbud:  

Referent: 

 

 

Referat 

 

  

Indhold 

 

 Konstituering (beslutning) 

 

Målet er, at de valgte medlemmer konstituerer sig i relation til skolebestyrelsen 

tiltræden 1. august 2020. 

 

Det fremgår af ”generel orientering til skolerne vedr. afvikling af valg til 

skolebestyrelserne i Køge Kommune foråret 2020”: 

 

”Indtil en formand er valgt, ledes det konstituerende møde af den 

forældrerepræsentant, der har siddet i skolebestyrelsen i længst tid. Står flere i denne 

henseende lige, går den ældre forud for den yngre. Hvis ingen har siddet i 

skolebestyrelsen tidligere, ledes mødet af den ældste af forældrerepræsentanterne”. 

 

Skolebestyrelsen konstituerede sig. 

Formand: Malene Skov 

Næstformand: Morten Fruergaard. 

 

Møderække første halvår: 

27/8 kl. 18.00 

29/9 kl. 18.00 

3/11 kl. 18.00  

9/12 kl. 17.30 

 

 

 

 

 

 

 

  

Indhold 

 

1.  Godkendelse af dagsorden (beslutning) 

Godkendt 

2.  Korte meddelelser (orientering) 
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Formanden: 

Formanden har forsøgt at få politikerne på Christiansborg i tale ift. retningslinjerne for 

dimission på 9. årgang. Ingen har reageret på hendes henvendelser. 

Skoleleder kan meddele, at der kom retningslinjer sent fredag aften i sidste uge. 

 

Skoleledelsen  

- Fravær 

Der er pt. 3 langtidssygemeldte. 

4,24% fravær det seneste skoleår i skoledelen. 

2,47% fravær det seneste skoleår i SFO. 

 

- Elevtal 

Vi er pt. 397 elever. 

 

Andet 

- Grøn dag aflyses. De enkelte årgange laver egne aktiviteter. Der er planlagt 

mange gode aktiviteter. 

 

- Skoleleder har været i dialog med borgerforeningen. De er glade for skolens 

deltagelse i Herfølgedagen. 

 

Elevrådet 

Der er ikke så meget nyt. Alle er glade for at være tilbage i skole, og 9. årgang glæder 

sig til dimissionen. 

 

Øvrige – herunder evt. Herfølge Borgerforening 

Intet nyt. 

3. Økonomi (HB – orientering/beslutning) 

 

Målet er, at skolebestyrelsen sikres løbende indsigt i skolens samlede økonomi 

 

Bilag: Budgetstatus maj 2020 

 

Skoleleder gennemgik status. Der er pt. et pænt overskud på ca. 300.000 kr. samlet 

set i organisationen. 

De ekstra udgifter ifm. corona er meldt ind til Skoleafdelingen. Der er en forventning 

om at skolen kompenseres for en del af udgifterne. 

 

Det blev drøftet om kommende 9. årgang skal dispenseres for deres tabte lejrskoletur. 

Skolebestyrelsen besluttede at afsætte midler til lejrskole. 

 

3.  Skoleårets planlægning (Helle – orientering/beslutning) 

 

Målet er, at Skolebestyrelsen får status på og sikres indsigt i skoleårets planlægning. 

Herunder bl.a. normering/ansættelser, udmøntning af arbejdstid, kompetenceudvikling 

mv. 

 

Processen har været anderledes, idet en del møder har været afholdt i Teams.  

Der er blevet ansat to nye medarbejdere. En i afd. 2 og en i afd. 1. Begge med 

naturfaglige profiler. Begge har søgt Herfølge Skole, fordi vi er en LEAPS-skole. 

 

Ledelsen melder større lærerændringer ud til forældrene på mandag. De mindre 

ændringer melder de enkelte årgangsteam ud. 

 

Skemaerne er i proces. 
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Nyt fra din skole udkommer i næste uge. 

 

Skoleleder og TR har udarbejdet forståelsespapir for lærernes arbejdstid. Det er 

udarbejdet på baggrund af den nye arbejdstidsaftale i Køge Kommune. 

 

I uge 32 afholdes en pædagogisk dag med Michael Axelsen for alle i 

undervisningsdelen. Der er fokus på teamets samarbejde om kerneopgaven. 

I uge 32 er der teamtid og forberedelse for lærerne. 

 

Der planlægges efter at normal drift efter ferien. 

4.  Princip for vikardækning (HB – drøftelse/beslutning) 

 

Målet er, at Skolebestyrelsen drøfter vedhæftede oplæg til princip for vikardækning.  

 

Bilag: Oplæg til princip for vikardækning (eftersendes inden mødet) 

 

Skolebestyrelsen drøftede oplægget til justeringer omhandlende hjemmeundervisning.  

Vigtigheden af en tydelig rammesætning blev italesat. 

Ordlyden hjemmeundervisning” ændres til ”hjemmearbejdsdag”. 

Det er vigtigt, at det er ledelsen, der informerer forældrene forud for en 

hjemmearbejdsdag. 

 

Skolebestyrelsen godkendte principtilføjelsen, og besluttede, at vikardækning skal 

være et selvstændigt princip. 

 

Ordlyden ”tilstræbe” ændres til ”det er skolens ambition”. 

 

5.  Evt.  

 

 


